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Riječ Dekana TTF-a 

Tekstilno-tehnološki fakultet ugledna je visokoškolska 
i obrazovna ustanova s prepoznatljivim studijskim 
programima. Dogledna europska integracija pred naš 
Fakultet postavlja dodatne izazove, kako u nastavnom 
tako i u znanstveno-istraživačkom radu, međunarod-
noj prepoznatljivosti i sveukupnoj visokoj kvaliteti 
izvođenja studija. 
Fakultet raspolaže s više moderno opremljenih 
predavaonica, uređenih dvorana i dizajnerskih studija 
u postojećem i novoizgrađenom dijelu. Suvremena 
znanstveno-istraživačka oprema smještena je u vrlo 
lijepim višenamjenskim laboratorijima. Fakultet 
ostvaruje i vrlo dobru suradnju s nizom domaćih, 
europskih i svjetskih sveučilišta i instituta kroz 
zajedničke znanstvene, bilateralne i tehnologijske 
projekte. 
Fakultet se kroz povijest uvijek spremno nosio s 
izazovima uvjetovanim sve bližim tehnološkim 
napretkom u području tekstila, odjeće i dizajna, te 
istraživanjem širio, prenosio i na više razina 
primjenjivao stečena znanja. 
Naši su nastavnici spremni odgovoriti na izazov i 
ispuniti zahtjeve suvremenih programa za sadašnje i 
buduće generacije studenata na preddiplomskim, 
diplomskim i poslijediplomskim studijima. Fakultet se 
ističe dobrom, a u budućnosti još užom povezanošću s 
gospodarstvom. 
Interdisciplinarni program studija osigurava našim 
studentima širinu izobrazbe i intelektualni razvoj, a 
novoosnovane studentske udruge potiču razvoj, 
natjecateljski duh, kreativnost i istraživanje ideja kroz 
stručno-popularni studentski časopis. Nastojimo što 
više   razviti   potencijale   naših   studenata   na   svim  
 

Prof. dr. sc. Darko Ujević 
Novi Dekan TTF-a 

područjima kako bi stasali u poduzetne mlade ljude, 
inovativne, stvaralački orijentirane i visokoobrazo-
vane, na ponos roditeljima, nastavnicima i domovini.
Glavni ciljevi dekanskog programa usmjereni su na 
daljnji razvoj Fakulteta, kvalitetu rada mjerenu 
uspjehom studija, vrsnoćom izvođenja nastavnog pro-
cesa, visokom razinom znanstvene i stručne primjenji-
vosti, na unaprjeđenje standarda zaposlenika i stude-
nata te povećanje prepoznatljivosti Fakulteta kroz 
novopokrenute ideje i projekte. 
Organizacijski, znanstveno i stručno snažan fakultet 
naš je osnovni cilj usmjeren prema jedinstvenom i 
integriranom europskom prostoru visokog obrazova-
nja i znanosti. 
U cjelokupnom dosadašnjem radu, na brojnim i zna-
čajnim projektima, povezujući znanost i gospodarstvo, 
oslanjao sam se na mlade ljude kojima treba dati 
priliku i šansu. Prepoznavši njihove vrijednosti i 
potencijal, omogućio sam mnogim mlađim znanstve-
nicima uključivanje u stručne timove i sudjelovanje u 
timskom radu koji je osnova mog dekanskog mandata.
Svoje dosad stečeno bogato iskustvo želim primijeniti 
na dobrobit našeg fakulteta i uvjeren sam da ću uz 
pomoć suradnika i djelatnika TTF-a uspjeti u cijelosti 
ostvariti postavljene ciljeve.  
 
S veseljem i radošću, 
 

Dekan Tekstilno-tehnološkog fakulteta
dr. sc. Darko Ujević, izv. prof. 

 
 
Prof. dr. sc. Darko Ujević član je naše AMCA TTF-a 
od njena osnivanja. Predsjednik je Povjerenstva za 
pomoć pri zapošljavanju članova Udruge AMCA 
TTF. Od 1. listopada 2006. vrši dužnost dekana 
Tekstilno-tehnološkog fakulteta.  
Uz evidentnu potporu rektora Alekse Bjeliša koju je 
najavio na 5. saboru AMCA Saveza društava očekuje 
se vrlo plodna aktivnost svih udruga AMCA domus i 
AMCA mundi u narednom razdoblju. 
Naša AMCA prepoznatljiva u domovini i svijetu 
očekuje razvoj i prosperitet uz podršku njena nova 
Dekana.
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U velikoj predavaonici A-301 Tekstilno-tehnološkog 
fakulteta u Prilazu baruna Filipovića 30, Zagreb 
održana je 30. svibnja 2006. Druga redovita skupština 
Hrvatske udruge bivših studenata i prijatelja Tekstil-
no-tehnološkog fakulteta, AMCA TTF (Almae Matris 
Croaticae Alumni – Technologiae Textilis Facultatis). 
Skupštini su nazočili bivši studenti, zaposlenici i 
umirovljenici, te brojni prijatelji AMCA TTF-a. 

Osvrt na Drugu redovitu skupštinu AMCA TTF 

Predsjednica je dala kratki osvrt na 1. redovitu 
Skupštinu istaknuvši dolazak na Skupštinu akademika 
i pjesnika Dragutina Tadijanovića.  

Nakon kratkog glazbenog uvoda tijekom kojeg je 
Zbor AMCA TTF-a (Jasenka Bišćan, Željka Delač, 
Vedran Đurašević, Martinia Ira Glogar, Anica Hunjet, 
Branka Joanelli, Dragana Kopitar, Blanka Pašagić, 
Stjepan Ročić, Ivana Schwarz, Marijan Špiljak, 
Ljiljana Trgovec, pod vodstvom dirigenta Filipa 
Pavišića i uz klavirsku pratnju Andreje Buriše izveo 
Hrvatsku i Studentsku himnu, skup je toplim riječima 
dobrodošlice otvorila predsjednica AMCA TTF prof. 
dr. sc. Ana Marija Grancarić. 
Skupštinom je predsjedavala prof. dr. sc. Ana M. 
Grancarić uz radno predsjedništvo dr. sc. Tanja Pušić, 
Vinko Barišić, dipl. inž., Olga Kolobarić, dipl. inž. i 
mr. sc. Anita Tarbuk uz zapisničara dr. sc. Editu 
Vujasinović. 

Kako je na Skupštini pjesniku Tadijanoviću obećan 
posjet njegovu  domu  povodom  jubilarnog  100. 
rođendana, Predsjednica je 21. siječnja 2006. to i 
učinila te je ispred AMCA TTF-a pjesniku poklonila 
tortu s natpisom naslova njegove pjesme “Dugo u noć, 
u zimsku bijelu noć...). Bogati sadržaj ove posjete nije 
se prepušten zaboravu. Našao se u tekstu pod nazivom 
“Veče s Pjesnikom“ autorice Ane M. Grancarić.

Predsjednica je prezentirala aktivnost Udruge AMCA 
TTF-a naglašavajući posebno uspostavu veza i 
suradnje sa sličnim ustanovama u Hrvatskoj i svijetu. 
Tako je AMCA TTF-a početkom srpnja 2006. dala 
potporu i prihvatila suorganizaciju prestižne napredne 
znanstvene radionice NATO-a (NATO Advance 
Research Workshop), održane u Zadru od 7. do 10. 
rujna 2005. 
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Predsjednicima i koordinatorima udruga AMCA 
domus i AMCA mundus AMCA TTF je uputila 
Božićne i Novogodišnje te Uskršnje čestitke i time je 
dokazala da je katalizator u povezivanju svih udruga 
AMCA domus i mundus. Od brojnih odgovora 
izdvojene su uskršnje poruke AMAC Sydney i AMCA 
France.  
Predsjednica je naglasila da je o Udruzi objavljen tekst 
u broju 4 - 5 (2005) Glasnika AMAC Saveza Sveučili-
šta u Zagrebu te u broju 35 (studeni 2005.) Glasnika 
AMACIZ-a.  Udruge  AMCA FA, AMACIZ te udruga 
AMAC Njemačke poslali su nam svoje Glasnike 
objavljene u 2005. i 2006. godini. 
Udruga je u proteklom razdoblju održala dva sastanka 
Predsjedništva i to u studenom 2005. te u svibnju 
2006.  

Osim toga Glasnik je uveo rubriku diplomiranih, 
magistriranih i doktoriranih sudenata TTF-a u tekućoj 
godini, a novost je i objava susreta generacija, a za 
početak to je bila generacija apsolviranih studenata 
1985. godine. Nakon dirljivog susreta 22 "bivša" 
studenta ove generacije u siječnju ove godine održan 
je kratki sastanak koji su uveličali i profesori TTF-a: 
prof. dr. sc. Ana Marija Grancarić, prof. dr. sc. 
Đurđica Parac-Osterman, prof. dr. sc. Ivo Soljačić i 
mr. sc. Tomislav Bradić.  
Predsjednica je s velikim zadovoljstvom istaknula da 
broj članova Udruge neprestano raste i da Udruga 
danas broji 180 članova. Započeta izrada adresara 
nastavlja se trajnom provjerom adresa i unosom 
promjena. Kao što smo ranije rekli ovaj posao će dugo 
trajati i svatko od nas treba dati svoj prilog za njegovo 
ubrzanje. U komunikaciji udruge s članovima vrlo su 
važne i e-mail  adrese.  

Druga jednako važna međunarodna aktivnost je 
partnerstvo Udruge u bilateralnom projektu programa 
flamanske Vlade i Hrvatske iz predpristupnog 
programa u okviru kojeg je prijavljen zajednički 
dvogodišnji (2006.-2008.) projekt pod nazivom 
“Flemish - Croatian Textile Training Network: 
T2Net”. Pored AMCA i TTF-a, partneri ovog projekta 
su Gospodarska komora, HIST, časopis „Tekstil“, 
tvornica “Jadran” i tvornica “Pazin-Textiles ".  
Udruga je pronijela glas o „Tekstilnim danima Zagreb 
2006.“ pozvavši sve svoje članove na savjetovanje, na 
Zagrebački velesajam, 10. ožujka 2006.  

Članovi Udruge AMCA TTF-a prošle i ove godine 
pridružili su se članovima AMACIZ-a u njihovim 
izletima te su  posjetili Čigoč – Europsko selo roda, te 

2006. selo Petehovec.  
Predstavljena je još jedna od značajnih aktivnosti 
AMCA TTF-a, a to je izdavanje Glasnika AMCA 
TTF-a čiji je drugi broj objavljen za Božić 2005. Uz 
rubrike iz života i rada Udruge, te osvrt na 1. redovitu 
Skupštinu udruge, 100. rođendan pjesnika Dragutina 
Tadijanovića i 70. rođendan prof. dr.sc. Ive Soljačića, 
te zajednički izlet AMCA TTF-a i AMACIZ-a, 
zamjetni je dio posvećen radionici NATO-a, te 
uspješnim i nagrađenim članovima AMCA.  
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Blagajnica Udruge AMCA TTF-a gđa Milica Rihtarec  
je podnesla detaljno izvješće o financijama i novča-
nom poslovanju. Udruga je proteklu godinu poslovala 
na osnovi donacija i članarina. Zahvaljujući donacija-
ma mogući su bili nezaobilazni troškovi objave Glas-
nika, troškovi pošte, pristupnica, uredskog materijala i 
drugi troškovi. I ovim putem se zahvaljujemo.  
U okviru novo uvedenog predstavljanja članova 
AMCA TTF-a Skupštini i svim okupljenima 
predstavila se Mr. sc. Jasminka Beronja koja 1997. 
emigrirala u SAD. Prema njezinim riječima danas je, 
zahvaljujući širokom obrazovanju koje je stekla na 
Tehnološkom fakultetu u Zagrebu, zaposlena i 
cijenjena kao stručnjak u kompaniji koja se bavi 
proizvodnjom sredstava za zaštitu od korozije. Iako 
uzbuđena mr. sc. Jasminka Beronja predstavila je 
ukratko svoju radnu organizaciju, obećala suradnju i 
potporu i naglasila zadovoljstvo dolaskom i susretom 
s ostalim članovima.

Na prijedlog Predsjednice i uz odobravanje Skupštine 
usvojen je prijedlog o proglašenju Dragutina Tadija-
novića i Ivana Stamaća počasnim članovima AMCA 
TTF-a. Vidljivo dirnut I. Stamać prihvatio je članstvo 
i uz kratki govor zahvalio na ukazanoj časti te pročitao 
cijeli tekst  „Veče s pjesnikom“. Na njegov prijedlog 
usvojeno je da se pošalje pozdravni telegram s ove 
Skupštine Dragutinu Tadijanoviću.  
Zaslužnim članovima dodijeljene su zahvalnice. 
Na kraju Skupštini su se s riječima pohvale za AMCA 
TTF obratili pojedini sudionici, od kojih naglašavamo 
prof. Šteficu Cerjan-Stefanović; prof. Emira Hodžića i 
mr. sc. Željku Hodžić. Druženje se nastavilo do kasnih 
večernjih sati uz domijenak. 
 

Impozantan broj naših bivših studenata i njihova 
bogata djelatnost u svim poljima struke i znanosti 
izvrsna je podloga za znanstvene kolokvije. Stoga je 
prvi organiziran u suradnji s udrugom AMACIZ. 
Ponosni smo što je to bio prvi u seriji kolokvija 
posvećenih 100. obljetnici rođenja našeg Nobelovca 
Vladimira Preloga. Dakle, proslava ove obljetnice 
započela je predavanjem mr. sc. Anite Tarbuk, 20. 
ožujka 2006. pod nazivom „Adsorpcija ionskih 
tenzida na tekstilna vlakna“. Predavanje je održano za 
istom katedrom za kojom je predavao profesor Prelog.  
Završni dio izvješća Predsjednice bio je posvećen 
smjernicama budućeg rada, a koje se mogu sažeti u: 
angažiranju na dopuni inicijalnog adresara bivših 
studenata TTF-a, te povećavanju broja članova 
AMCA TTF-a, izdavanju Glasnika Udruge koji će 
informirati članove o značaju AMCA TTF-a te o radu 
i poslovanju Tekstilno-tehnološkog fakulteta, nastavak 
organiziranja susreta pojedinih godišta bivših studena-
ta, suradnji s drugim AMCA/AMAC udrugama bivših 
studenata i prijatelja Sveučilišta u Zagrebu, organiza-
ciji kolokvija i dr.  

Predsjednica je naglasila da je u tijeku nekih 
aktivnosti Udruge, kao što su, objava Glasnika, pošta, 
organizacija Skupštine i dr., u kratkom vremenu 
potrebno je obaviti obilan posao. Iz ovih razloga u 
Udruzi od samih početaka djeluje AMCA Team kojeg 
je Predsjedništvo Udruge na sjednici održanoj 8. 
svibnja 2006. prihvatilo kao službenu skupinu koja 
aktivno radi na posebnim zadacima Udruge. To su: 
Martinia Ira Glogar, Ana Sutlović, Anita Tarbuk, 
Vedran Đurašević i Igor Jančijev.  
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prof. dr. sc. Greta Pifat-Mrzljak 
prof. dr. sc. Štefica Cerjan-Stefanović  

prof. dr. sc. Marijan Pribanić 
prof. dr. sc. Ivica Džeba 

Zahvalnice 

za potporu AMCA TTF-a primili su:

doc. dr. sc. Jelka Vince-Pallua 
doc. dr. sc. Edita Vujasinović 

mr. sc. Ana Sutlović i  
mr. sc. Ljiljana Trgovec 

Pisali su nam… 

Sretan Uskrs! 
Bonne fête de Pâques!  
  

S poštovanjem, 
Ago Josip Skenderović 
  

Predsjednik, 
• AMCA - Paris/France 
• Alme Matris Croatice Alumni 
• Društvo bivših studenata hrvatskih sveučilišta 

Uskršnje čestitke… 
 
„Svima sretan Uskrs iz Sydneya. Kod nas na južnoj 
hemisferi uskršnje su čestitke u jesenjim bojama. Ovo 
je javor s Plavih planina (Blue Mountains), koje mi 
sentimentalni bivši Zagrepčani zovemo Sydneyskim 
Sljemenom.“ 
 
Srdačan  
pozdrav,  
Ariana Joos,  
AMAC Sydney 
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Održan V. sabor AMAC/AMCA udruga 

U Zagrebu je 24. i 25. studenoga 2006. godine održan V. 
sabor AMAC/AMCA – Saveza društava bivših studena-
ta i prijatelja Sveučilišta u Zagrebu u organizaciji Ureda 
za međunarodnu suradnju Sveučilišta u Zagrebu. Zbog 
spriječenosti predsjednice prof. dr. sc. Ane Marije 
Grancarić i tajnice prof. dr. sc. Tanje Pušić, našu udrugu 
u radu Sabora predstavile su tri naše mlade članice – 
Agata Vinčić, Ana Sutlović i Anita Tarbuk. 
Rad Sabora otvorila je u petak, 24. studenog 2006. 
predsjednica Saveza prof. dr. sc. Greta Pifat Mrzljak. 
 Sve prisutne članove AMCA domus i mundus 
pozdravila je na kraju svog mandata prof. dr. sc. Vlasta 
Vizek Vidović, prorektorica za međunarodnu suradnju, 
te novo izabrani prorektor za međunarodnu i 
međuinstitucijsku suradnju, prof. dr. sc. Ivan Šimonović.  

odnosno treba pomoći vlastitoj zajednici, pomoći vlasti-
tom Sveučilištu. Kako se u Europi Alumni ideja osnažuje 
posljednjih godina, stvaraju se Alumni udruge i među-
sobno udružuju. Zato je bio neophodan osnutak AMCA 
Saveza, ali treba nastaviti s „umrežavanjem“ i dalje.  
U njemačkom govornom području, Alumni Švicarske, 
Austrije i Njemačke međusobno su se udružili i organi-
zirali workshop – “Alumni Management and Fund 
Raising“. Cijeli workshop se temelji na ideji „friend, 
brain and fund raising“. To znači da se Alumni udruge 
trebaju temeljiti na skupljanju prijatelja, znanja i novaca. 
Isprva treba graditi mrežu prijatelja, pružiti im druženje i 
znanje, što će na kraju rezultirati donacijama i potporom. 

Prorektorica prof. Vizek Vidović naglasila je da se kon-
cepcija AMAC/AMCA nalazi u novom statutu Sveuči-
lišta u Zagrebu što obavezuje generacije koje dolaze, te 
da si Sveučilište i AMCA trebaju pružiti uzajamnu 
podršku.  
Novi prorektor, prof. Šimonović naglasio je „čast i 
suradnju“ Sveučilišta prema AMCA, jer je „upoznao 
duh Alumnia“ i zna da je „Hrvatskoj treba potpora 
Alumnia znanjem i iskustvom“. Naglasio je da u novom 
mandatu ostaje otvoren za sve inicijative AMCA. 
Prof. Pifat Mrzljak naglasila je da na Sveučilištu postoje 
tri stupa – studenti, profesori te AMCA. Od osnutka 
AMCA udruga početkom 1990.-ih u doba Domovinskog 
rata, udruge su imale velik značaj u promociji Hrvatske 
u  svijetu,  ali  sada  je  neophodan  povratak korijenima,  

Sabor je vodio prof. dr. sc. Ivica Džeba, predsjednik 
AMCA-FA.  
Nakon prihvaćanja Zapisnika IV. Sabora (održanog 22. 
veljače 2005.), prof. Pifat Mrzljak iznesla je Izvješće 
Predsjedništva AMAC – Saveza društava.  
Uslijedila su izvješća članica Saveza. Izvješće AMAC-
FER podnio je predsjednik U. Peruško, Izvješće pred-
sjednica J. Jelenčić, Izvješće AMAC-FOI tajnik M. 
Sajko, Izvješće AMAC-FSC predsjednik M. Šafran, 
Izvješće AMAFBF tajnica D. Pavišić-Strache, Izvješće 
AMCA-FA predsjednik I. Džeba, Izvješće AMAAC-FI 
tajnica A. Korać, te Izvješće AMAC-SC predsjednik I. 
Penava.  
Izvješće AMCA-TTF predsjednice prof. dr. sc. Ane 
Marije Grancarić, podnijela je Saboru članica Pred-
sjedništva Agata Vinčić. 
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Saboru su iznesena i Izvješća koordinatora AMAC/ 
AMCA mundus i koordinatora još neosnovanih AMAC/ 
AMCA domus društava.  
AMAC France predstavio je predsjednik, Josip Ago 
Skenderović, AMCA Quebec Vesna Blažina, bivša 
predsjednica, te AMCA Deutschland predstavio Mladen 
Jonke.  
Kako je naglašeno u radu Sabora, Savez je otvoren za 
nove članice. Stoga su se Saboru predstavile nove 
Udruge – AMAMUZ (Medicinskog fakulteta) i AMAC-
FAZ (Agronomskog fakulteta) kroz svoja izvješća, te 
udruga privatnog veleučilišta VERN. AMAC Udruge 
Filozofskog fakulteta, Edukacijsko-rehabilitacijskog 
fakulteta, Fakulteta strojarstva i brodogradnje i Pre-
hrambeno-tehnološkog fakulteta su u fazi osnivanja. Na 
V. saboru je odlučeno da se navedene udruge mogu 
prihvatiti u članstvo AMCA Saveza čim dostave tajni-
štvu sve potrebne dokumente o svom registriranju i ne 
trebaju čekati sljedeće zasjedanje Sabora. Na sljedećem 
Saboru samo će im se potvrditi status. 

U okviru V. sabora održan je i Workshop: Aktivnosti 
alumni društava pod vodstvom J. Raab iz Alumni 
Office, Kepler Society, Linz. Navedeni workshop 
rezultirao je poticajnom raspravom o strategiji alumni 
djelatnosti u Hrvatskoj uzevši u obzir primjere dobre 
alumni prakse iz inozemstva.  
Neposredno prije donošenja zaključaka Saboru se 
pridružio rektor Sveučilišta u Zagrebu, prof. dr. sc. 
Aleksa Bjeliš. rektor je naglasio da će se aktivnosti 
Sveučilišta i Alumnia povezati, te da će se zalagati za 
širenje Alumni filozofije. Istaknuto je da će rektor i 
dekani  dati  potporu svojoj  Almi Mater  i  prenositi duh  

Workshop – Aktivnosti Alumni društava 

J. Raab, Alumni Office, Kepler Society, Linz, Austrija 
 

Work Your Network – Achieving success through 
social capital 

 
Radionicu pod nazivom „Izradi Alumni mrežu – uspjeh 
pomoću ljudi“ održala je mr. Judith Raab iz Alumni 
ureda Kepler Society, Linz, Austrija. Kepler Society je 
Alumni klub Sveučilišta Johannes Kepler iz Linza. 
Osnovan je 2000. godine, a već sada broji više od 2000 
članova. Gošća je održala predavanje što su sve učinili 
da bi u kratkom vremenu tako mnogo postigli.  
Naglasila je da postoji 7 pravila neophodnih za uspjeh 
mreže AMCA – poznavanje svojih članova, izgradnja 
dugoročnih veza, ponuda zanimljivosti bez traženja 
nečega zauzvrat (uz nadu da će se dobro dobrim vratiti), 
postavljanje određenog cilja (ako postoji želja, već će se 
nekako realizirati), povezivanje osoba koje se inače ne 
druže, tako da im se pronađu zajednički interese iako su 
iz različitih struka, i kao najbitnije je naglasila ugradnju 
Alumni duh još za vrijeme studija. Uslijedio je rad u 7 
skupina. Svakoj skupini bilo je postavljeno jedno pitanje 
vezano uz rad AMCA. Odgovori na pitanja poslužili su 
kao temelj za bogatu raspravu kojom je utvrđeno da je 
potrebna animacija studenata još za vrijeme studija. Za 
to je potreban atraktivan program i centar karijera, te 
poznavanje želja mladih ljudi kako bi im se ponudilo baš 
ono što oni žele. Potrebno je ojačati i intenzivirati 
komunikaciju unutar udruge i unutar Saveza, a odnos 
treba biti fleksibilniji i demokratski. Naglašena je i 
potreba za inventivnošću koja se može postići 
uključivanjem mladih ljudi u rad udruge. Vodstvo treba 
biti energično i uključiti iskustva iz AMCA mundi. Za 
sve to je nužna i neophodna podrška vodstva Sveučilišta 
i fakulteta, posebice Dekana. Tu ideju je podržao i novi 
rektor, prof. dr. sc. Aleksa Bjeliš.  
Što se članova udruge tiče, gošća je istakla da članovi 
mogu biti svi studenti sveučilišta koji su odradili barem 
jedan semestar na njemu bez obzira na smjer (ne moraju 
čak svoj studij završiti), te da su oni svojim Statutom 
omogućili i članstvo svim osobama zaposlenim više od 
15 godina na Sveučilištu bez obzira na struku. 
Naglašena je i razlika između stručnih društava, koja se 
brinu za boljitak struke, i AMCA udruga, koje se osim 
za boljitak struke brinu za svoju Almu Mater, odnosno 
svoj matični fakultet i Sveučilište s kojeg su potekli. 
 

AMCA na studen-
te tijekom cijela 
njihova studija.  
Sabor je završen u 
subotu 25.11.2006 
izletom u Ogulin i 
na Bjelolasicu s 
nastavkom disku-
sije o alumni stra-
tegijama. Izlet je 
organizirao Fakul-
tet prometnih zna-
nosti.  
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AMCA mundus – AMCA France 

Izvješće AMCA Québec koje je napisao predsjednik 
Zoran Klobučar, na V. saboru  AMCA udruga iznesla 
je bivša predsjednica Vesna Blažina. 
 

“AMCA Québec djeluje u Montrealu, najvećem 
gradu kanadske pokrajine Québec. Od osnutka 1990. 
ispunjava tri osnovna cilja : 

1. okupljanje bivših studenata Sveučilišta u 
Zagrebu 

2. suradnja sa Sveučilištem u Zagrebu i drugim 
AMCA društvima 

3. predstavljanje hrvatske kulture u Montrealu, 
Québecu i Kanadi. 

Društvo ima svoju web stranicu na adresi  
www.amcaqc.mcgill.ca 

Svake godine održava se godišnja skupština, Hrvatska 
svečana večera, redovna predavanja gostiju i Božićni 
domjenak. Na godišnjoj skupštini se biraju novi 
članovi Upravnog odbora.  
Hrvatska svečana večera uvijek ima tematski karakter 
vezan uz Domovinu. Ove je godine nosila naslov 
Večer hrvatske iseljeničke lirike, a održana je 21. i 22. 
travnja 2006. Gosti su bili hrvatski pjesnici iz SAD-a i 
Kanade te prof. Igor Zidić iz Zagreba kao recenzent 
zbirke poezije koja će biti tiskana. Tom je prilikom 
AMCA Québec proslavila 15. godišnjicu djelovanja. 
Večeri je prisustvovala i veleposlanica RH u Ottawi 
mr. Vesela Mrđen-Korać. 
Na Svečanoj večeri AMCA Québec svake godine 
dodijeli nekoliko nagrada najboljim studentima 
hrvatskog podrijetla u Montrealu koji su istovremeno 
aktivni u hrvatskoj zajednici. 

U ovom broju Glasnika predstavljamo Vam AMCA 
Quebec, Udrugu bivših studenata i prijatelja hrvatskih 
sveučilišta sa sjedištem u Quebecu, Kanada. 
 
Svrha AMCA društava u svijetu je okupljanje svih koji 
su studirali na hrvatskim sveučilištima, povezivanje s 
matičnim sveučilištima i predstavljanje hrvatske 
kulture u zemljama u kojima članovi žive. Desetak 
AMCA društava na ovom kontinentu broji više od 
2,000 članova koji njeguju veze s domovinom, ostaju 
vjerni svom sveučilištu (Alma Mater) te mu žele i dalje 
pomagati. 
 

Božićni domjenak održan je 25. studenog 2006. a 
gostovati je trebala amaterska glumačka skupina 
« Histerioni », članovi AMCA Toronto koji su tako 
lijepo nasmijali publiku prošle godine ali ove godine 
nažalost nisu mogli doći. 
Tijekom godine AMCA Québec organizira redovna 
predavanja gostiju iz Hrvatske kao i znanstvenika iz 
Kanade, obično jednom mjesečno.  
Društvo je sudjelovalo u organizaciji posjete gradona-
čelnika grada Zagreba g. Milana Bandića gradonačel-
niku Montreala g. Gérald Trembalyu i hrvatskoj 
zajednici u Montrealu u veljači. 
U svibnju 2006. AMCA Québec je organizirala 
sastanak i predavanje  ravnateljice Hrvatske matice 
iseljenika gđe Katarine Fuček i prof. Srebrenke 
Šeravić First, voditeljice Odsjeka za folkloristiku pri 
Matici. Tom prilikom prikupljen je novčani dar od 
1000$ koji je predan udovici hrvatskog branitelja 
Dragana Prebega koji se zapalio i ostavio petero 
maloljetne djece.  
AMCA Québec je također dala novčanu potporu od 
500$ za nastavak rada Katedre hrvatskog jezika na 
sveučilištu u Torontu.  
Društvo organizira razmjenu studenata i stručnjaka iz 
RH i Montreala.  
9. studenog 2006. organizirano je predavanje koje je 
održala veleposlanica Republike Hrvatske u Kanadi, 
mr. Vesela Mrđen-Korać pod naslovom «Prioriteti u 
razvoju hrvatsko-kanadskih odnosa”. Treba naglasiti 
da AMCA Québec redovno surađuje s Veleposlan-
stvom Republike Hrvatske u Ottawi u unapređenju 
hrvatsko-kanadskih odnosa i predstavljanju hrvatske 
kulture. 
U prošlosti je Konzulat RH u Mississaugi (Torontu) u 
suradnji s gradom Zagrebom organizirao turneju jedne 
kazališne predstave godišnje što je u Kanadi bilo 
primljeno s velikim oduševljenjem. Nadamo se da će 
se ta praksa nastaviti i u budućnosti. To bi nam mnogo 
značilo za održavanje dodira s hrvatskom kulturom.“ 
Gđa. Blažina je naglasila da je uz potporu AMCA 
Quebec snimljen je CD sa hrvatskim klapskim 
pjesmama. Članice klape bile su sve rodom iz SAD-a i 
Kanade i niti jedna od njih ne zna hrvatski jezik. 
Istaknuta je želja AMCA Quebec da Sveučilište u 
Zagrebu pošalje nekoliko puta godišnje znanstvenike 
predavače iz raznih struka koji bi tada mogli obići 
nekoliko AMCA društava na našem kontinentu. 
Osim toga neophodan im je rječnik sinonima hrvat-
skog jezika u elektronskom obliku koji bi mogli 
instalirati na svoja računala. Taj bi rječnik bio vrlo 
koristan znanstvenicima u Kanadi koji pišu i na 
hrvatskom jeziku. 
Članovi AMCA Quebec voljeli bi nabaviti hrvatske 
filmove u NTSC formatu jer ih uopće ne mogu 
gledati. 
I da ne zaboravimo, od 1990. do 1997. AMCA udruge 
u Sjevernoj Americi izdaju svoje glasilo Gaudeamus u 
Torontu, na engleskom jeziku. 

Susreti sa AMCA mundus 
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AMCA mundus – AMCA France 

Izvješće AMCA France na V. saboru podnio je 
predsjednik Josip Ago Skenderović. 
Istaknuo je da je AMCA Francuska predstavlja knjige, 
te kontinuirano održava i brojna predavanja.  
Održan je i Okrugli stol o Hrvatskoj i  Europskoj uniji. 
Sudionici predavači su bile poznate osobe kulturna 
života uključujući i veleposlanika Božidara Gagro.  
Udruga AMCA Francuska predviđa u bližoj ili daljoj 
budućnosti i druge kulturno-umjetničke projekte, sa 
željom da se mladi sve više uključe u njezine 
aktivnosti, posebice u rad na komunikaciji putem 
interneta te da poveća suradnju s francuskim, europ-
skim i hrvatskim kulturnim, umjetničkim i znan-
stvenim institucijama. To je od iznimne važnosti za 
uključivanje Hrvatske u europske procese.  
Naglasio je i želju za intenzivnijom suradnjom s 
AMCA-ma u drugim zemljama diljem svijeta, kako 
AMCA mundus tako i AMCA domus, te sa 
Središnjicom u Zagrebu.  
Posebno je istaknuo susret s našom predsjednicom, 
prof. dr. sc. Anom Marijom Grancarić tijekom 6. 
Konvencije hrvatskog svjetskog kongresa. 
Ovakve komunikacije se mogu organizirati multi-
medijalnim sredstvima, putem interneta u simultanom 
emitiranju i kontaktu. Određena manifestacija ili 
događaj se može u isto vrijeme predstaviti na više 
mjesta s mogućnosti interakcije. Naglasio je da bi 
takvi projekti bi bili vrlo interesantni u europskim 
zemljama, budući da postoji već uspješno razvijena 
međusobna suradnja zemalja iz Europske Unije.  
Obzirom na sve intenzivniji rad za uključivanje u 
europske integracije, smatra potrebnim osnivanje 
hrvatskog kulturnog centra u Parizu, gdje bi Republika 
Hrvatska i Hrvati iz iseljeništva mogli predstavljati i 
promicati svoju bogatu baštinu iz svih domena, u 
jednom od najznačajnijih kulturnih centara ne samo 
Europe već i svijeta. 
 

AMCA Paris / France kreirana je u svibnju 1991. 
AMCA je realizirala više kulturnih projekata za svoje 
članove i francuske prijatelje, koji revnosno već 
godinama pokazuju vrlo veliki interes za kulturnu i 
umjetničku riznicu naše lijepe domovine, kao i brojnih 
istaknutih kreatora i intelektualaca s područja umjet-
nosti, kulture i znanosti, koji žive i rade u Francuskoj, 
Hrvatskoj i diljem svijeta.

U Zadru  je od 22. do 24. srpnja 2006 održana  6. 
Konvencija hrvatskog svjetskog kongresa. Kon-
vencija je održana u prostorijama Zadarske Nadbisku-
pije. Konvenciji prisustvovali su delegati iz tridesetak 
zemalja.  
Prilikom svečanog otvorenja Konvencije uz pozdrav-
ne riječi predsjednika Hrvatskih svjetskih igara, HSK 
fra Šime Sita Ćorica prisutne je pozdravio i Zadarski 
nadbiskup J. Prenda a Lijepu našu otpjevao je muški 
zbor Hrvatske ratne mornarice. Na Konvenciji se 
raspravljalo o pitanju statusa nacionalnih manjina, u 
ovom slučaju Hrvata, u raznim zemljama Evrope; 
pitanje očuvanja hrvatskog jezika u svijetu, poticaj iz 
Argentine da se tamo otvori institut za hrvatski jezik;  
borba za opstanak hrvatske zajednice u Srbiji, itd. 
Članovi AMCA mundus, Ago Josip Skenderović 
(Pariz, AMCA Francuska ), Suzana Tkalčić (Pomona, 
California, AMCA SAD) i član AMCA domus, Ana 
Marija Grancarić (AMCA TTF) iskoristili su priliku 
za susret tijekom Konvencije. 

Susreti sa AMCA mundus 
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Susreti generacija  

20-godišnjica 

Baš ovog siječnja se navršilo 18 g. kako je poginula. 
Prisjećali smo se, zajednički molili, zapalili svijeće… 
Pao je mrak. Krenuli smo dalje na večernje druženje u 
restoran Poslovne škole Libertas. Druženje je bilo 
tako dobro kao da nisu prošla dva desetljeća. Zezali 
smo se, pričali o sebi, obitelji, poslu, problemima, 
izazovima, mogućnostima i uzajamnoj pomoći. Rasta-
li smo se rano ujutro s pozdravom: Vidimo se što 
prije!“ – Tanja Pušić, tajnica AMCA TTF-a. 
Susretu su nazočili - Marina (Postružin) i Vinko Bari-
šić, Branka Brkić, Mario Cetina, Sinan Delija, Manda 
Ivanković, Branislav Jukić, Ante Livaja, Nevenko 
Luburić, Dragica Mihajlović, Dragica (Augustinović) 
Mrkonjić, Milka Njegomir, Dubravko Peh, Mirko 
Perčinlić, Mirjana (Fotak) Plavšić, Tanja (Ćavar) i 
Radoslav Pušić, Ilonka (Nadj) Sivo, Mirjana Šoštarić, 
Nela (Knežević) Tajhmeister, Silvija (Topolovec) 
Tršinski i Mirko Vukelić. 

U siječnju 2006. g. prvi put nakon diplomiranja na 
Tehnološkom fakultetu se sastala generacija tekstilaca 
koja je apsolvirala 1985. Nakon 21. godine Alumni su 
došli iz Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Srbije, 
Francuske i Mađarske ponovno na faks u Zagreb, 
Prilaz baruna Filipovića 30.  
„Bili smo uzbuđeni, prisjećali smo se onih dana i 
osobnosti pojedinaca. Uvelike su pomogli Marina i 
Vinko Barišić, te Radoslav Pušić koji su donijeli fotke 
iz studentskih dana, s apsolventskog putovanja i apsol-
ventske večere u Tuheljskim toplicama, gdje smo 
obećali da ćemo se sastajati svakih 5 godina.  
Nakon dirljivog susreta na Fakultetu je održan kratki 
sastanak koji su uveličali i profesori TTF-a: prof. dr. 
sc. Ana Marija Grancarić, prof. dr. sc. Đurđica Parac-
Osterman, prof. dr. sc. Ivo Soljačić i mr. sc. Tomislav 
Bradić. Svaki od njih nam je uputio tople riječi i 
sjećanja na dane kada smo studirali.  
Prof. Grancarić kao Predsjednica AMCA TTF je 
predstavila ideju, načela i aktivnosti AMCA TTF-a. 
Generacija je oduševljeno prihvatila članstvo u nadi 
da će naša druženja preko AMCA biti i češća. 
Nakon osvježenja u predavaonici i obilaska novih 
prostora Fakulteta smo napustili zgradu i krenuli dalje. 
Uputili smo se na Vrapčansko groblje našoj Podoreš-
kici (pok. Božena Podoreški) koja je svojim optimiz-
mom i duhom obilježila našu generaciju.  
 

5-godišnjica 

Na Skupštini AMCA TTF-a održanoj u svibnju 2006. 
susrela se generacija kemičara fakultetskog studija 
TTF-a koja je apsolvirala 2001. godine. Nakon 
kratkog susreta dogovoren je susret generacije za 
lipanj 2006.  
Četvero od 6 kemičara iz generacije susrelo se na 
večeri u restoranu Paprika u Lučkom kraj Zagreba. 
Susretu su nazočili Maša Bebek Pleša, koja je na 
susret stigla iz Münchena, Njemačka, te Tihana 
(Lisec) Dekanić, Tomislav Belajec i Anita (Horvat) 
Tarbuk iz Zagreba. 
Ugodan razgovor je tekao uz večeru. Razgovaralo o 
obitelji, o šalama i problemima iz vremena studija, o 
poslu, te o novim mogućnostima.  
Spominjale su se i kolegice koje nisu mogle prisustvo-
vati na večeri – Maja Stropnik, koja je nakon studija 
otišla u Nizozemsku i Klementina Radočaj, koja se 
vratila u rodni Lovas kraj Vukovara. 
Rastali su se u nadi da će se uskoro ponovo okupiti u 
punom broju, vjerojatno za Božić 2006. godine. 
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Počasni član AMCA TTF – akademik D. Tadijanović 

Veče s pjesnikom 
Ana M. Grancarić 

 
U prohladno subotnje veče 21. siječnja 2006. godine 
osmjehom dobrodošlice otvorio nam je vrata svog 
stana akademik, najveći živući biser hrvatskog pje-
sništva i društva,  miljenik hrvatskog naroda Dragutin 
Tadijanović. Miljenik, zbog obilnog dara poklonjenog 
hrvatskom narodu svojih pjesama i drugih djela. 
Pjesmama prevedenim na više od trideset jezika, u 
uredničkom radu na sabranim djelima hrvatskih pisaca 
i još mnogo toga.  Jelka Vince Pallua, Ivan Stamać i ja 
stajali smo pred vratima pjesnikova stana ispunjeni 
radošću skorog susreta. 
“Dobrodošli!” punim srcem i glasom pravog doma-
ćina pozdravio nas je stoljetni mladić po živosti 
njegovih bistrih očiju i planova za budućnost. U ruka-
ma smo nosili košaru sa cvijećem, Sacher tortu, misno 
vino, a supruga Ivana Stamaća poslala je crno vino 
pjesniku za žeđ.  
“Koliko Vas to ima, da je još  jedan s Vama nazvao 
bih to delegacijom“ dodao je pjesnik kad smo sjeli za 
veliki stol.  
Na bijeloj ploči marcipana Sacherice napisale su 
čokoladnim slovima vrijedne ruke u “Vinceku”: 
 

”Dugo u noć, u zimsku bijelu noć” 
Dragutin Tadijanović. 

“Što Vi toliko toga meni, sve stavite na stol, rasko-
motite se i k meni u sobu za stolom kojeg sam  prire-
dio za ovaj susret”. Sjeli smo a pjesnik će meni “Zašto 
ste Vi došli, ajde se predstavite?”. 
Odgovorim bez muke “Da Vas posjetim u ime AMCA 
TTF-a, pa darovali ste nam “Dugo u noć“ i hvala Vam 
na tome”. Tako je počeo naš razgovor za vrijeme ko-
jeg se pjesnik obraćao dragom prijatelju I. Stamaću s 
kojim prijateljuje od vremena večeri šansona “Zagreb 
74”. Tada je ovaj veliki tandem dobio Nagradu za 
najbolju šansonu, D. Tadijanović za tekst a I. Stamać 
za glazbu. S posebnom nježnošću pjesnik se obratio J. 
Vince, kćeri hrvatskog filologa Zlatka Vincea, koji se 
družio s pjesnikom. Jelka je u djetinjstvu posjećivala 
pjesnika dolazeći k njemu sa svojim ocem.  
“Sve ću Vam pokazati, želim da vidite i moju kuhinji-
cu, šalicu iz koje ujutro pijem mlijeko, stol za kojim 
sjedim, sve. Vidjet će te i sobu moje Jele koja je tu 
dugo bolovala…“ 

Obilno ljubavi ima u tom čovjeku i pjesniku. U dva 
sata koliko smo bili pjesnikovi gosti prošetali smo s 
njim kroz proteklo stoljeće, bili smo u Rastušju, Za-
grebu, Slavonskom Brodu, Dubrovniku, Zadru, Pari-
zu, Firenzi, družili smo se s brojnim književnicima, 
neki su mu bili veliki prijatelji. Na jednom listu 
pjesnik čuva popis datuma smrti hrvatskih književnika 
proteklog stoljeća, zadnji nas je napustio Olinko 
Delorko u 2001.   
Pjesnik nam je govorio o zbirkama svoje poezije, naj-
draže su mu Prsten i Srebrne svirale, koju je poklonio 
udruzi AMCA TTF-a. Pjesniku sam poklonila domo-
ljubne pjesme članice AMCA mundus, meni jako 
drage Vere Valčić Belić iz Osjeka,  koja dugo radi i 
živi u Vancouveru. Pjesniku, J. Vince i I. Stamaću 
pročitala sam jednu od najljepših njezinih pjasama 
pod nazivom Moj otac.  
 
“Cijelog sam se života bavio riječima “, o riječima 
pjesnik govori u stihovima:  
 
Prijateljstvo riječi 

 
Otkako znam za sebe 

S riječima prijateljujem 
Riječi su moja muka 
Riječi su moja radost 

Riječi su moje prokletstvo 
Riječi su moja utjeha 
Riječi su život moj 

Otkako za sebe znam 
S  njima prijateljujem 

 
Dragutin Tadijanović 

Zagreb 3. listopad 1981. 

Dom  pjesnika odiše domom hrvatskih književnika, 
slikara i intelektualaca proteklog stoljeća.  
Zato ništa čudnog što pjesnik želi i hoće  napisati 
“Kronologiju života hrvatskih pisaca”.  Sve će Pjesnik 
to u večernjim i noćnim satima kad telefoni više ne 
zvone. U vrijeme našeg posjeta telefon je zazvonio 
samo jedan put, bio je to Pjesnikov prijatelj, 
književnik Ivan Golub. 
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Počasni članovi AMCA TTF  

Koga smo to pozdravili pitam se nakon ovog posjeta? 
Velikog čovjeka hrvatskog društva, legendu hrvatskog 
pjesništva a nadasve jednostavna i iskrena čovjeka 
čistih putova, misli i djela.  
Što još, pitam se dalje? Čovjeka koji širi dobrotu i 
ljubav, potiče na rad te ukazuje ljudima na uzvišenu 
ulogu života.  

Dragutin Tadijanović  

Ivan Stamać, dipl. ing.  
Gledam djela Stančića, Becića, Meštrovića i mnogih a 
najnoviji portret Tadijanovića, dar i djelo  Smiljana 
Popovića za 100. pjesnikov rođendan mami i ne 
dozvoljava Vam pomak, naprosto Vas zaustavlja pred 
iskrom bistrine očiju Tadijanovića. 
Svaki predmet u Pjesnikovu stanu priča jednu priču. 
Ima ih beskrajno mnogo, svi su mu dragi a najdraži 
onaj u darovanoj krunici pape Ivana Pavla II, za 
Pjesnikovu darovanu “Dugo u noć…” na poljskom 
jeziku, u Osijeku 7. lipnja 2005. Pjesnik je primio s 
radošću što smo kutijicu otvorili i pogledali bijelu 
krunicu i križić, koji pjesniku mnogo znače. Ivan 
Stamać je križić i poljubio. Pjesnik zamjera mnogim 
posjetiteljima što kutijicu s ovim svetim predmetom 
ne otvore. Nas je pohvalio. 
Bila sam na proslavi pjesnikova rođendana 1999. god. 
u Zadrskom klubu, kad se Pjesnik glasno zapitao 
”Zašto ljudi nisu sačuvali moja pisma a ja sam sva 
njihova sačuvao?“. Na stolu u jednoj od soba Pjesnik 
nam pokazuje računalo i dvadesetak uredno složenih 
ovitaka ispunjenih pismima koje Pjesnik želi složiti u 
knjigu. U tome će mu pomoći njegova draga doktorica 
Brlić koja se za njega brine već mnogo godina.   
Kad se kazaljka na satu primakla znaku VIII koji je 
značio 20:00 sati, Pjesnik nam se obratio: “E sad će te 
morati otići jer uskoro dolazi moja doktorica, koja se 
brine o meni i mom zdravlju, ali i o mojim djelima“. 
Na odlasku Pjesnik nam je poklonio faksimile svojih 
pjesama “Dugo u noć, u zimsku bijelu noć”, “Vezan 
za zemlju”, te “Svjetiljka Ljubavi”.  

Predsjednica AMCA TTF- prof. dr. sc. Ana Marija 
Grancarić i Ivan Stamać posjetili su Pjesnika na 
njegov 101. rođendan i uručili mu diplomu Počasnog 
člana. 
 

Dragi Pjesniče, iskreno čestitamo! 
 

Zadru. Ivan polazi zadarsku Gimnaziju i paralelno za-
darsku Srednju glazbenu školu. Kao đak, osniva 1952. 
radioklub Zadar. Godine 1953. zajedno sa tadašnjim 
suučenikom, pok. hrvatskim skladateljem Igorom Ku-
ljerićem, i još dvojicom suučenika Glazbene škole 
osniva kvartet za koji obojica pišu i izvode svoje prve 
skladbe. 
1954. maturira i upisuje Elektrotehnički fakultet u Za-
grebu. I dalje uči glazbu u Zagrebu, pa ga Pavle Deš-
palj uzima kao flautista u mali komorni sastav kojim 
su otvorene 1. Muzičke večeri u Donatu. Kao student, 
bio je aktivni član Akademskog zbora Studentskog 
kulturno-umjetničkog društva „I.G.Kovačić“. 
1957. tražio stipendiju od 12 zadarskih poduzeća; 
odbijen je u Zadru, a valja znati da su mu roditelji i 
brat Ante (danas hrvatski akademik) šikanirani i suđe-
ni zbog prohrvatskog i katoličkog duha. Dobio je 
stipendiju od RIZ-a Zagreb, te tu nakon diplomiranja 
osnovao dom i obitelj. 
U profesionalnoj karijeri je postao vrhunski stručnjak 
iz akustike prostora i ujedno ugledan i nagrađivan 
skladatelj. Samozatajan, kao akustičar je poznatiji u 
inozemstvu nego u domovini. Izumitelj je i nositelj 4 
patenta. U dva 4-godišnja mandata bio je podpredsjed-
nik za Južnu Europu svjetske znanstvene asocijacije iz 
područja audiotehnike Audio Engineering Society. 
Ostvario je preko 50 projekata iz akustike prostora u 
Hrvatskoj i u inozemstvu.  
Kao hrvatski skladatelj popularnih skladbi bio je u 
jednom mandatu podpredsjednikom Hrvatskoga dru-
štva skladatelja, urednikom notnih izdanja Zabavne 
melodije kroz 7 godina, a 1986. bio je direktorom 
Zagrebfesta 1986.  
Od njegovih pjesama najpoznatije su na pr. pjesme: 
Maestral, Vužgi ga Blaž, Šesnaest lavandera itd. 
Posebno valja naglasiti da su Alumni Tehnološko-
tekstilnog fakulteta uzeli njegovu pjesmu, napisanu na 
nezaboravnu liriku Dragutina Tadijanovi-ća Dugo u 
noć u zimsku bijelu noć, kao svoju AMCA TTF 
himnu. 
Krajem osamdesetih Ivan Stamać učlanio se u klub 
Zadrana „Sveti Donat“. Predsjednikom te udruge 
postaje 1990. godine. 
 

Ivan Stamać dipl. ing. 
rođen je 1936. u Du-
brovniku kao prvo od 
osmero djece u obitelji 
koja je zavičajna s oto-
ka Molata kod Zadra. 
Otac mu i majka bili su 
srednjoškolski profeso-
ri na službi u Dubrov-
niku od 1935., seljeni 
između 1943. i 1951. 
iz Dubrovnika u Krapi-
nu, Križevce, Daruvar, 
Okučane, Viroviticu te 
su konačno od 1951. u 
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Počasni član AMCA TTF – Ivan Stamać 

Uzbibana morska voda ulazi u uronjenu cijev te poput 
klipa potiskuje zrak u kosu cijev; zrak ulazi u sviralu i 
proizvodi orguljski zvuk.  
Svaki takav sklop plastičnih cijevi i svirala ugrađen je 
pod kameno stubište;  svirale su položene vodoravno u 
razgranati podzemni tunel iz kojega zvuk kroz 
posebne otvore izlazi u okoliš. Morske orgulje sadrže 
ukupno 35 takvih sklopova;  svakom od 7 segmenata 
kamenoga stubišta pripada po 5 sklopova.  
U glazbenom smislu, segmenti od po 5 svirala 
ugođeni su naizmjence na jedan od dva durska akorda: 
G-dur-trozvuk odn. C-dur-trozvuk s dodanom seks-
tom. Svi tonovi pripadaju velikoj i maloj oktavi, 
adekvatno muškom vokalnom registru. Odabirom 
akordike i registra sustav se tako oslanja na tradicijski 
ambijent dalmatinskoga klapskog pjevanja i naglašava 
ga. 
Na opisani način, moru kao izvoru slučajno raspo-
ređene energije nametnut je okvir unutar kojega se 
mogu dobiti glazbeno suvisla suzvučja uz minimum 
disonancija. Na nekoj lokaciji skalinade slušatelj može 
čuti čiste tonove obaju akorda, te poneke alikvote. 
Sveukupni rezultat zvučanja ovisi prvenstveno o 
vremenskim uvjetima (snaga i smjer vjetra, plima i 
oseka, valovi mrtvog mora, utiha...) ali i o bliskim 
brodovima u prolazu. 
Nakon proteklog uvodnog razdoblja od dvije godine 
uočene su sve značajke sustava i u akustičkom i u 
glazbenom smislu. U oba smisla, autori imaju plan 
unaprjeđenja i obogaćenja zvučne atraktivnosti 
sustava. 

Pod njegovim vodstvom udruga 1991. organizira široku 
akciju prikupljanja humanitarne i obrambene pomoći 
Zadru, i dostavlja je u opkoljeni grad, u ukupnoj 
vrijednosti od 1.700.000 DM.  
1996. godine Grad Zadar osniva današnji Zadarski klub 
u Zagrebu, u Kukuljevićevoj ulici 8. Na natječaju za 
upravitelja Kluba Ivan Stamać izabran je na tu dužnost, 
na kojoj ostaje sve do odlaska u mirovinu 2004. godine.  
Te 2004. godine Ivan Stamać je osmislio, kao suautor 
arhitektu Nikoli Bašiću, muzičko-akustičko rješenje za 
zadarske Morske orgulje, po kojima je grad Zadar 
neosporno jedinstven u svijetu.  
Danas Ivan Stamać živi u Zagrebu sa suprugom. Ima 
odraslog sina i kćerku, te troje unučadi. 
 

Morske orgulje  

Autor Morskih orgulja u Zadru, arhitekt Niko Bašić, 
do danas je dobio tri prestižne nagrade za to arhitek-
tonsko urbano rješenje: 
1) Nagradu «Bernardo Bernardi» Udruženja 

hrvatskih arhitekata za najuspješnije ostvarenje na 
području oblikovanja u 2004. godini; 

2) I nagradu ex aequo na IV Europskom natjecanju 
za urbani javni prostor – Barcelona, svibanj 2006; 

3) II nagradu  Cemex Building Award za svjetski 
najuspješnija graditeljska postignuća, u 
Monterreyu, Mexico, studeni 2006. 
 

Ivan Stamać dipl. ing. bio je arhitektu Bašiću koautor 
za zvuk Morskih orgulja u obje sastavnice zvukov-
nosti: akustičku i glazbenu.  
U akustičkom smislu, osnov sustava je inovativni 
fizički sklop koji proizvodi zvukove uporabom 
prirodne energije mora. Sklop se sastoji od 3 bitna 
dijela:  
1) plastična cijev vodoravno uronjena pod površinu 

mora,  
2) nastavna plastična cijev koja se koso uzdiže i 

sadrži zrak,  
3) na vrh kose cijevi priključena a vodoravno 

položena orguljska svirala. Svirala je labijalnog 
tipa a načinjena je od inoxa.   
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Znanstveno stručni kolokviji 

Voditeljica kolokvija doc. dr. sc. 
Mirela Leskovac naglasila je kako 
je navedeno predavanje objedi-
njuje interese naših dviju udruga 
AMCA TTF i AMACIZ, te da će 
nastojati organizirati što više ko-
lokvija sa temama zanimljivim 
svim AMCA udrugama.  
Ne treba zaboraviti težnju AMCA 
Saveza koji nastoji umrežiti sve 
AMCA domus i AMCA mundus 
udruge za razvoj Sveučilišta, 
Fakulteta i lijepe naše domovine. 
U listopadu 2006. godine na Teks-
tilno-tehnološkom fakultetu osno-
vano je Povjerenstvo za organiza-
ciju i održavanje znanstvenih i 
gospodarskih tribina. Povjeren-
stvo je sastavljeno od mladih dje-
latnika TTF-a koji su ujedno i 
vrijedni članovi AMCA TTF-a. 

 

Povjerenstvo za organizaciju i 
održavanje znanstvenih tribina: 
• mr. sc. Marija Vesna Potočić 

Matković 
• mr. sc. Anita Tarbuk,  
• Renata Hrženjak, dipl. inž. i  
• Ivana Schwarz, , dipl. inž., 

 
Povjerenstvo za organizaciju i 

održavanje gospodarskih tribina: 
• mr. sc. Maja Stracenski, 
• Ksenija Doležal, dipl. inž. 
• Maja Somogyi, dipl. inž. i 
• Ružica Šurina, dipl. inž.  
 
AMCA TTF-a dala je potporu 
ovoj ideji i biti će suorganizator u 
sklopu kolokvija AMCA TTF-a.  

Prvi znanstveni kolokvij organiziran je 20. ožujka 
2006.god. u suradnji s udrugom AMACIZ.  
Ponosni smo što je to bio prvi u seriji kolokvija 
posvećenih 100-toj obljetnici rođenja našeg slavnog 
Nobelovca Vladimira Preloga.  
Proslava ove obljetnice započela je predavanjem pod 
nazivom „Adsorpcija ionskih tenzida na tekstilna 
vlakna“. Predavanje je održala mr. sc. Anite Tarbuk. 
za istom katedrom za kojom je predavao Nobelovac 
Vladimir Prelog.  

Slijedeći kolokvij u sklopu znanstvene tribine održat 
će prof. dr. sc. Igor Čatić 13. prosinca 2006. godine u 
12 sati u prostorijama TTF-a. Svi ste dobrodošli! 
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ETN T2Net 

Ministarstvo vanjskih poslova i europ-
skih integracija u lipnju 2005. objavilo je 
informaciju o prijedlogu programa fla-
manske vlade za pretpristupne programe 
pomoći zemljama srednje i istočne 
Europe za 2005. godinu. 

Projekt je odobren i Ministar gospodarstva flamanske 
Vlade gospodin Geert Bourgeois je u prosincu 2005. 
potpisao dokument o tome. Projekt će se realizirati iz 
ciljanih tema u području tekstilstva kojima će flaman-
ski partner pomoći Hrvatskoj u njenom pristupu 
Europskoj uniji. Nakon toga slijedit će diseminacija 
znanja predstavnicima hrvatske tekstilne industrije i 
obrazovnih ustanova, u vidu seminara i drugih 
aktivnosti. Projekt planira uzajamni posjet predstav-
nika hrvatskog i flamanskog/belgijskog partnera. 
U realizaciji projekta flamanska Vlada pokriva 78 % 
troškova od ukupnog iznosa projekta, a 22 % troškova 
trebaju osigurati hrvatski partneri. Prema dogovoru 
partnera hrvatska strana će osigurati prostor i organi-
zaciju aktivnosti u Hrvatskoj. 
Prof.Kiekens je flamanski, a prof. Ana M. Grancarić 
hrvatski voditelj projekta. Hrvatski partneri na projek-
tu su nastavnici TTF-a (prof. Ana M. Grancarić, prof. 
Ante T. Vladislavić, doc. Edita Vujasinović  i  mr.  
Anita Tarbuk), Agata Vinčić, dipl. inž. predstavni-
ca  HIST-a, dr. Mirjana Gambiroža Jukić predstavnica 
Hrvatske gospodarske komore te Vinko Barišić, dipl. 
inž. iz tvornice Jadran-čarapa, predstavnik tekstilne 
industrije. Svi predstavnici ujedno su i članovi AMCA 
TTF. Projektu se naknadno pridružio Mark Dannels iz 
Pazin-Textiles.

U svezi ovog programa u lipnju 2005. Tekstilno-
tehnološki fakultet su posjetili profesor Paul Kiekens i 
Johanna Louwagie sa sveučilišta u Gentu, (Gent 
University, Department of Textiles). Za informaciju, 
profesor Paul Kiekens je tajnik udruženja AUTEX 
(Association of Textile Universities, www.autex.com).  

U okviru ovog programa, udruga AMCA Tekstilno-
tehnološkog fakulteta i flamanski partner, Department 
of Textile, University od Gent, prijavili su zajednički 
dvogodišnji (2006-2008) projekt pod nazivom:  

“Flemish - Croatian Textile Training Network: 
T2Net”. 

AMCA TTF je pomogla da europska institucija 
European Textile Network, nakon dužeg traženja, 
stupi u kontakt s profesorom i poznatim hrvatskim 
dizajnerom Tonćom Vladislavićem.  
Glavna tajnica ove mreže Beatrijs Sterk iz Hannovera 
u pismu zahvale naglasila je da engleski tekst o udruzi 
AMCA TTF-a signalizira da je udruga spremna za 
suradnju izvan granica Hrvatske.   

Iz pisma izdvajamo: 
„Draga prof. Grancarić,  
naša članica Ruzica Mikulic s tekstilnog odjela zamo-
lila me da stupim u kontakt s prof. Vladislavićem s 
Vašeg Fakulteta. Nažalost, nije mi dala njegovu adre-
su. Na web stranicama Fakulteta nalazi se samo tekst 
na hrvatskom jeziku. Ali, pronašla sam tekst na engle-
skom jeziku i Vašu e-mail adresu kao predsjednice 
AMCA TTF, što upućuje na Vašu želju za međuna-
rodnom suradnjom. 
Mi u Europskoj Tekstilnoj Mreži (ETN), nažalost, 
imamo premalo kontakata s kolegama iz Hrvatske na 
tri različita područja kojima se bavi naših 500 članova 
iz 55 zemalja: 
• Suvremena proizvodnja tekstila vezano uz dizajn i 

umjetnost, 
• Teksilna kulturna baština i  
• Tekstilna edukacija na navedenim područjima. 
Ima li Vaš Fakultet odjel za dizajn? Da li je prof. 
Vladislavić prava kontakt osoba? 
Službeni jezik je engleski…“ 
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Flemish - Croatian Textile Training Network: T2Net 

Prvi sastanak partnera održan je u Zagrebu 2. svibnja 
2006. Na sastanku su bili prof. P. Kiekens i njegove 
suradnice, J. Louwagie i S. Storme iz tekstilnog djela 
sveučilišta u Gentu (www.textiles.UGent.be), te g. 
Francis Verstraete, generalni direktor flamanske grupe 
Masureel u čijem je sastavu Pazin-Textiles te direktor 
Pazin-Textiles g. M. Danneels, svi iz Belgije.  

• Fabric properties and test methods (Svojstva tkanina 
i metode za njihovo ispitivanje),  

• Technical requirements and labelling for protective 
clothing (Tehnički zahtjevi i označavanje zaštitne 
odjeće),  

• CE - directives for personal protective equipment 
(CE - direktive za odjeću za osobnu zaštitu), te  

• Functional specifications of fabrics in view of the 
end-use (Zahtjevi na tkanine obzirom na krajnju 
namjenu). 

Članovi seminara posjetili su Hrvatski zavod za 
norme, Hrvatsku gospodarsku komoru i tvornicu 
čarapa "Jadran". 
Projekt obvezuje partnere na dvomjesečno izvješće o 
aktivnostima. Na sastanku partnera u Zagrebu u rujnu 
2006. zaključena su dva dvomjesečna izvješća za 
protekla četiri mjeseca te dogovoreni naredni susreti i 
seminari u belgijskoj pokrajini Flandriji i u Hrvatskoj.  
 

With support of the  
Flemish Government 

 

U lipnju 2006. godine hrvatski voditelj projekta prof. 
Ana Marija Grancarić posjetila je tekstilni odjel 
sveučilišta u Gentu. 
Na sastancima u svibnju i lipnju partneri su razradili 
plan aktivnosti na projektu.  
Realizacija projekta započela je vrlo uspješnim 
seminarom Johanne Louwagie u Zagrebu, održanom 
od 20. do 22. rujna 2006. u Zavodu za tekstilno-kemij-
sku tehnologiju i ekologiju, Tekstilno-tehnološkog 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu.  
 

Osim partnera, u radu tijekom seminara sudjelovali su 
– Mirsad Avdagić, dipl. inž. iz "Eurotextila" i "Euro-
inspekta", Marija Tečić, dipl. inž. iz "Jadrana", prof. 
Tanja Pušić, mr. Martinia Ira Glogar, mr. Ana Sutlo-
vić, Maja Somogyi, dipl. inž., Renata Hrženjak, dipl. 
inž., Vedran Đurašević, dipl. inž., Ružica Šurina, dipl. 
inž. sa TTF-a, te Lea Marković, dipl. inž.  

Teme ovog seminara bile su iz područja 
ispitivanja tekstila i normi: 
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Čestitamo  

Profesoru Tekstilno-tehnološkog fakulteta dr. sc. Ivi 
Soljačiću Senat Sveučilišta u Zagrebu dodijelio je po-
časno znanstveno-nastavno zvanje professor emeritus 
za njegovo znanstveno, nastavno i svekoliko djelova-
nje u akademskoj zajednici Hrvatske. Svojim je znan-
stvenim, stručnim i nastavnim djelovanjem dao iznim-
no značajan doprinos hrvatskoj tekstilnoj znanosti i 
Tekstilno-tehnološkom fakultetu, kao i Sveučilištu u 
Zagrebu u cjelini. U svom dugogodišnjem radu teme-
ljenom na sustavnim istraživanjima objavio je radove 
u širokom rasponu znanstvenih tema.  
Svojim međunarodnim ugledom omogućio je 1996. 
godine učlanjenje Tekstilno-tehnološkog fakulteta u 
Association of Universities for Textiles (AUTEX). 
Pristupanje i djelovanje u ovoj udruzi omogućilo je 
znatno brže uključenje u međunarodne znanstvene 
tokove i jedna je od temeljnica za uspješnu organizaci-
ju sada već tradicionalne međunarodne konferencije 
International Textile, Clothing & Design Conference – 
Magic World of Textiles kojima je i Predsjednik 
znanstveno-programskog odbora. Prof. Soljačić, najci-
tiraniji hrvatski autor iz područja tekstilstva u Hrvat-
skoj i inozemstvu, autor je četiri sveučilišna udžbenika 
po kojima su temeljna znanja stjecale generacije 
stručnjaka. Vodio je veliki broj diplomskih radova, te 
14 magistarskih radova i 6 doktorskih disertacija, a 
njegovi suradnici danas su vrsni stručnjaci u tekstilnoj 
industriji, te istaknuti znanstvenici, afirmirani u 
domovini i u svijetu. Jedan je od ključnih suosnivača 
znanstvenog polja Tekstilna tehnologija u Hrvatskoj i 
prvenstveno su njegovi uspjesi u istraživačkom i 
stručnom radu jasno pokazali potrebu osnivanja i 
ravnopravnost ovog polja s drugim poljima tehničkih 
znanosti u našoj zemlji. Prof. Soljačić dao je i 
značajan doprinos radu Sveučilišta kao dugogodišnji 
dekan i prodekan Tehnolo-škog, a zatim i Tekstilno-
tehnološkog fakulteta sudje-lujući u radu Senata i 
drugih sveučilišnih tijela, a bio je i član Nacionalnog 
vijeća za visoku naobrazbu. Godine 1993. sudjelovao 
je u utemeljenju i osnivanju Hrvatske akademije tehni-
čkih znanosti čiji je redoviti član i tajnik Razreda za 
tekstilnu znanost. Dobitnik je nagrade "Fran Bošnja-
ković" 2005., "Nikola Tesla" 1989. i odlikovanja Red 
Danice Hrvatske s likom Ruđera Boškovića 1996. 
godine, te povelje DAAAM International iz Beča. 

Dr. sc. Ivo Soljačić 
professor emeritus 

Povodom Dana državnosti Hrvatski sabor je dodijelio 
Godišnju državnu nagradu za znanost u području 
tehničkih znanosti redovitom profesoru s Tekstilno-
tehnološkog fakulteta dr. sc. Dragi Katoviću koju su 
mu uručili predsjednik Hrvatskog sabora Vladimir 
Šeks i ministar znanosti, obrazovanja i športa dr. sc. 
Dragan Primorac. Osnovni doprinos i znanstveno 
dostignuće je uvođenje mikrovalne tehnologije u 
procese obrade celuloznih materijala, te razvoj nove 
generacije ekoloških neformaldehidnih sredstava za 
završne obrade tekstila i drva. Laboratorijski mikro-
valni uređaj za obradu tekstila, kao i sam postupak 
obrade su patentirani i upisani u Registar prijava 
patenata Državnog zavoda za intelektualno vlasništvo 
pod nazivom: Mikrovalni postupak i uređaj za termi-
čku obradu tekstilnih plošnih proizvoda. Prof. Katović 
je sa svojim suradnicima dokazao djelotvornost pri-
mjene uređaja u različitim termičkim procesima nakon 
operacija škrobljenja, visokog oplemenjivanja, te pro-
izvodnji umjetne kože. Zbog efikasnosti samih mikro-
valova i jednolike raspodjele energije, kvaliteta mikro-
valne obrade je povećana u odnosu na klasičnu termi-
čku obradu, a ujedno se može povećati i proizvodna 
brzina. Novo razvijeni uređaj uspješno je primijenjen i 
pri obradi drvu, u suradnji s kolegama sa Šumarskog 
fakulteta. U okviru razvoja i primjene mikrovalne 
energije razvijena je suradnja sa znanstvenicima 
Fakulteta za elektrotehniku i računarstvo sa Zavoda za 
radiokomunikacije i visokofrekvencijsku elektroniku i 
u tijeku je razvoj novog poluindustrijskog uređaja.  
Čestitamo! 

U Hrvatskom inženjerskom savezu tekstilaca bio je 
dugogodišnji predsjednik Odbora za izdavačku 
djelatnost i član Uredništva časopisa Tekstil, te je u 
okviru tog djelovanja bio predsjednik Organizacijskog 
odbora 19 znanstveno-stručnih savjetovanja iz podru-
čja tekstilstva. U svom radu veliki prilog je dao u 
korištenju ispravnog stručnog nazivlja iz cjelokupnog 
područja tekstilstva, te je bio član skupine koja je 
izradila Studiju hrvatskog stručnog nazivlja tekstilne i 
odjevne tehnologije za potrebe Državnog zavoda za 
intelektualno vlasništvo Republike Hrvatske. Za ovaj 
svoj doprinos dodijeljena mu je Velika zlatna medalja 
HIST-a povodom 50 godišnjice neprekidnog izlaženja 
časopisa Tekstil. 
Profesor Soljačić bio je idejni začetnik da je sv. Pavle, 
koji je bio rabin ali i izučeni tekstilac – tkalac, postao 
zaštitnikom tekstilaca i TTF-a, te se njegov blagdan 
dan Svetog Pavla 25. siječnja obilježava kao Dan 
fakulteta. 
Posebna nam je čast istaknuti da je profesor Ivo 
Soljačić član najstarijeg zavoda na Tekstilno-tehnolo-
škom fakultetu, Zavoda za tekstilno-kemijsku tehnolo-
giju i ekologiju u kojem je svakodnevno, svim surad-
nicima, primjer u svakoj profesionalnoj, ali i životnoj 
situaciji. Iskreno čestitamo!

Prof. dr. sc. Drago Katović 
Državna nagrada za znanost 
Prodekan za znanost TTF-a 
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Nove doktorice na TTF-u  

dr. sc. Antoneta Tomljenović  

Martinia Ira Glo-
gar (rođ. Joaneli) 
rođena je 29. 
ožujka 1970. god. 
u Zagrebu. 1984. 
završava osnovnu 
školu "Vjenceslav 
Novak" i upisuje 
srednju Školu za 
primijenjenu um-
jetnost, koju zavr-
šava 1988. godine. 
Iste godine upisuje 
Tekstilno-tehnolo-  

Antoneta Tomljenović (rođ. 
Janjić) rođena je 10. rujna 
1968. Osnovnu školu i gim-
naziju (matematičkog usmje-
renja) završila je u Banja 
Luci. U listopadu 1995. je 
diplomirala na Tekstilno-the-
nološkom fakultetu Sveučili-
šta u Zagrebu sa temom Mje-
renje bubrenja pamučnih vla-
kana u ovisnosti o stupnju 
mercerizacije, uz mentorstvo 

dr. sc. Ive Soljačića, prof. emer. U svojstvu znan-
stvenog novaka na projektu Ekološki aspekti svojstava 
vlakana i kvalitete tekstila, glavnog istraživača dr. sc. 
Ružice Čunko red. prof., zasnovala je 1996. radni 
odnos sa TTF-om te upisala poslijediplomski studij. 
Kako je 2002. god. navedeni projekt završen rad je 
nastavila na projektu Alternativna primjena vlakana 
za netkane i komp-ozitne materijale, glavnog istraži-
vača dr. sc. Maje Andassy, red. prof. Budući da je u 
studenom 2002. završila poslijediplomski studij 
uspješno obranjenim magistarskim radom pod nazi-
vom Utjecaj ultrazvuka na svojstva celuloznih vlakana 
(mentor dr. sc. Ružica Čunko, red. prof.), u siječnju 
2003. god. je izabrana u istraživačko zvanje asistenta. 
Radi na Zavodu za materijale, vlakna i ispitivanje 
tekstila, gdje u okviru nastavne djelatnosti sudjeluje u 
izvođenju vježbi iz skupine kolegija vezanih uz 
područje tekstilnih vlakana, materijala te ispitivanja i 
osiguranja kvalitete tekstila. Angažirana je u radu sa 
diplomandima kao i na rješavanju raznih stručnih 
problema za potrebe proizvođača tekstila, čime stječe 
kvalitetnu edukaciju za znanstveno-nastavni i stručni 
rad. 
Do sada je znanstveno-istraživački rad A. Tomljeno-
vić, vezan uz rad na navedenim projektima, rezultirao 
publiciranjem triju izvornih znanstvenih radova SCI 
(ISI) citiranih i jednog CC izvornog znanstvenog rada, 
dva znanstvena pregledna rada, triju prikaza te 
sudjelovanjem na četiri međunarodna znanstvena i tri 
domaća i stručna skupa.  
Obranom doktorske disertacije pod naslovom:  
"Tekstil za zaštitu od Sunčeva zračenja i mogućnosti 

objektivne karakterizacije" 
održanom 16. studenoga 2006. godine pred Povje-
renstvom u sastavu 
• dr. sc. Emira Pezelj, izv. prof. TTF-a, Zagreb,  
• dr. sc. Ružica Čunko, red. prof. TTF-a, Zagreb,  
• dr. sc. Ivo Soljačić, prof. emer. Sveučilišta u 

Zagrebu, dr. sc. Franci Sluga, izv. prof. Naravo-
slovnotehniške fakultete, Oddelka za tekstilstvo, 
Univerze v Ljubljani   

• dr. sc. Drago Katović, red.prof. TTF-a, Zagreb  
stekla je naziv doktora tehničkih znanosti. 

Čestitamo!

dr. sc. Martinia Ira Glogar  

ški fakultet Sveučilišta u Zagrebu.  
Diplomirala je na 1995. godine, na smjeru 
Projektiranje i oblikovanje tekstila i odjeće, s temom 
"Kolekcija mode temeljena na trapeznim oblicima 60-
ih i 70-h godina", pod mentorstvom prof. Tončija 
Vladislavića i prof. dr. sc. Dubravka Rogalea.  
U ožujku 1996. godine, zapošljava se na Tekstilno-
tehnološkom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu kao 
znanstveni novak u Zavodu za tekstilnu kemiju i 
ispitivanje materijala, te upisuje poslijediplomski stu-
dij na matičnom fakultetu.  
U ožujku 2000. magistrira na Tekstilno – tehnološkom 
fakultetu Sveučilišta u Zagrebu s temom "Istraživanje 
primjenjivosti matematičkih sustava CIE94, CMC(l:c) 
i BFD(l:c) za računalno određivanje razlika u boji" 
pod mentorstvom prof. dr. sc Đurđice Parac - 
Osterman.  
Objavila je jedan znanstveni rad zastupljen u Current 
Contents publikacijama, tri rada u SCI publikacijama, 
18 radova sa međunarodnom recenzijom na znan-
stvenim skupovima i tri rada sa domaćih skupova. 
Održala je 8 usmenih izlaganja na međunarodnim 
skupovima i koautor je sveučilišnog udžbenika. 
 
Martinia Ira Glogar članica je AMCA TTF Teama. 
 
Martinia je prvi projektant TTF-a koja je stekla zvanje 
doktora tehničkih znanosti u povijesti Fakulteta! 

Obranom doktorske disertacije pod naslovom:  
"Studija optičkih svojstava obojene tekstilne površine 

i primjena "CMP" operacija"  
održanom 14. studenoga 2006. godine pred Povje-
renstvom u sastavu: 
• dr. sc. Đurđica Parac - Osterman, red. prof., 

Tekstilno-tehnološki fakultet Sveučilišta u Zagrebu  
• dr. sc. Darko Grundler, izv. prof., Tekstilno-

tehnološki fakultet Sveučilišta u Zagrebu  
• dr. sc. Nina Knešaurek, izv. prof., Grafički fakultet 

Sveučilišta u Zagrebu  
stekla je naziv doktora tehničkih znanosti. 
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Promocija magistara znanosti na TTF-u  

FAKULTETSKI STUDIJ 
 
Procesni 
Aračić, Josip 
Bal, Blaženka 
Bebek, Maša 
Crnobrnja, Željka 
Galeković, Ivana 
Hafiz, Ersan 
Janković, Željka 
Koričić, Maja 
Kozina, Ana 
Kozina, Maja 
Maričić, Maja 
Oštarić, Andrijana 
Polanda, Katia 
Pongrac, Karolina 
Postoseli, Ersin 
Pučić, Marina 
Radičević, Ivana 
Silović, Renata 
Tomšić, Maja 
 

Svečana promocija magistara znanosti Tekstilno-tehnološkog fakulteta održana je 29. lipnja 2006.  Svima je bilo 
iznimno zadovoljstvo i ponos što je ovo prva promocija magistara znanosti Tekstilno-tehnološkog fakulteta održana u 
novoj zgradi, a promovendi su za ovu svečanu prigodu bili odjeveni u svečane akademske odore (toge) i promocijske 
kape s kičankom koje su dizajnirane, konstruirane i sašivene na Tekstilno- 
tehnološkom fakultetu. Promotori su bili dekan prof. dr. sc. Dubravko  
Rogale, prodekanica za nastavu prof. dr. sc. Maja Andrassy i  
prodekanica za znanost i međunarodnu suradnju prof. dr. sc.  
Ana Marija Grancarić su istaknuli važnost kontinuiranog  
životnog obrazovanja, aktivnog sudjelovanja u radu  
Tekstilno-tehnološkog fakulteta kao i informiranja o  
najnovijim znanstvenim i tehničkim dostignućima.  
Nakon toplih govora promotora promovirani  
su sljedeći magistri znanosti: 

Mr.sc. Sanja Ercegović, dipl.inž. 
Mr.sc. Sonja Dulić, dipl.inž. 
Mr.sc. Anica Hunjet, dipl.inž. 
Mr.sc. Muharem Karal, dipl.inž 
Mr.sc. Biserka Marčac Škrtić, dipl.inž. 
Mr.sc. Igor Petrunić, dipl.inž. 
Mr.sc. Ivana Salopek, dipl.inž. 
Mr.sc. Ana Sutlović, dipl.inž. 
Mr.sc. Iva Rezić, dipl.inž. 
Mr.sc. Anita Tarbuk, dipl.inž. 
Mr.sc. Antoneta Tomljenović, dipl.inž. 
Mr.sc. Dilajla Zulić, dipl.inž. 

Diplomirani studenti TTF-a u 2006. godini  

 
Projektiranje 

Alić, Anita 
Capan, Marina 

Dornjanić, Žaklina 
Herbst, Helena 

Ivanković, Martina 
Kos, Jelena 

Lindić, Hrvoje 
Marković, Sanela 

Martek, Marina 
Meić, Zorana 

Mihajlović, Zorica 
Orović, Alena 

Perjanec, Ana-Štefana 
Pezo, Suzana 

Sinković, Hrvoje 
Studentić, Maja 
Šćukanec, Maja 
Šernhorst, Maja 

Tanković, Danijela 
Tantara, Marina 

Tominović, Nina 
 

STRUČNI STUDIJ 
 
Odjevna tehnologija 
Braica, Nada 
Ćevanić, Marijana 
Fudurić, Anita 
Jurković, Dubravka 
Lustig, Marina 
Mateljan, Andrijana 
Matić, Branka 
Novak, Kornelija 
Polimac, Nataša 
Poljak, Daliborka 
Vincelj, Ivana 
Živković, Ljiljana 
 
Obućarska tehnologija 
Okreša, Anica 
 
Tekstilno-kemijska tehnologija 
Budimir, Marija 
Matković, Igor 
Županac, Ana 
 
Tekstilno-mehanička tehnologija  
Kučinić, Karlo 
 
Modni dizajn 
Agić, Maja 
Aleksić, Branka 
Androić, Ana 
 

Androšević, Ana 
Babić, Ana 

Bečić, Gorana 
Čuruvija, Ivana 

Frančić, Martina 
Frkić, Zorana 

Gavranović, Ivana 
Habeković, Ines 
Herak, Martina 

Ilić, Sanja 
Jangjel, Danijela 

Jovanović, Andrea 
Jukić, Iva 

Kajfeš, Helena 
Klarin, Petra 

Kraš, Ana 
Laki, Margita 

Mack, Ana 
Malnar, Ana 

Mareković, Zrinka 
Markov, Nina 

Milek, Martina 
Paleka, Blaženka 
Posavec, Jasenka 

Seili, Sara 
Skeledžija, Lana 

Šerbetar, Ana 
Topić, Irena 

Trstenjak, Andrea 
Voloder, Danijela 

Zaninović, Katarina 
 
 
 



21

Prema Statutu i odluci Osnivačke skupštine od 17. 
svibnja 2004. visina članarine AMCA TTF-a iznosi 50 
kn godišnje. 

Članovi 

Zlatni sponzori 
Euroinspekt 
Eurotekstil 
Sead Džafić 

Senada Hotić Kartal 
Gordana Jakupović 

Ferid Jakupović 
Tekstilna štamparija 

Novatech d.o.o. 
 

Srebrni sponzori 
Maja Andrassy 

Jasminka Beronja 
Branka Džafić Zobenica 
Ana Marija Grancarić 

Goran Iveković 
Ankica Rezo 
Anita Tarbuk 
Agata Vinčić 
Zdenka Ugrin 

 
Brončani sponzori 

Kristina Cerovac 
Tomislav Dulić 
Polonca Grilec 
Anica Hunjet 
Anica Hursa 

Olga Kolobarić 
Darko Mađarević 

Branka Mance 
Milka Milačić 

Mirjana Plavšić 
Vladimir Orešković 

Igor Petrunić 
Emira Pezelj 
Tanja Pušić 

Gordana Rendulić 
Maja Somogyi 

Maja Stracenski 
Miroslav Trgo 

 
Podupirući članovi 
Jagoda Čoza Jurić 

Ante Galešić 
Sandra Flinčec Grgac 

Stanislav Kalšan 
Zvonimir Lovrek 

Đurđica Parac Osterman 
Ljiljana Trgovec 
Zdravka Zadil 

Članstvo 

Ako član uplati veći iznos od visine  članarine, postaje 
sponzorom AMCA TTF-a: 
 

  zlatni sponzor  –    > 501    kn 
  srebrni sponzor –   201-500 kn 
  brončani sponzor –   101-200 kn 

podupirući član –   51-100 kn 

Od srca Vam hvala! 



22

Uspješni članovi AMCA TTF – Mr. sc. Jasminka 

dobila ponudu iz Bihaća, Bosna i Hercegovina, sa 
novo osnovane Više tehničke Škole. Stoga odlazi u 
Bihać i radi kao predavač na Tekstilnom smjeru. U 
Bihaću na Višoj tehničkoj školi je provela 13 godina 
radeći kao predavač tekstilnih sirovina i osnove 
kemije. 
 U međuvremenu je magistrirala na Tehnološkom 
fakultetu, Sveučilišta u Zagrebu. Mentor joj je bila 
prof. dr. sc. Dubravka Raffaelli.  
 

Jasminka Beronja je di-
plomirala 1975.  god. na 
Tehnološkom fakultetu. 
Završila je Tekstilni od-
sjek, kemijski smjer.  
Budući da je za vrijeme 
studija imala stipendiju 
Pamučne industrije Duga 
Resa, zaposlila se odmah 
nakon diplomiranja.  
U Pamučnoj industriji 
Duga Resa je provela 
dvije i pol godine. 
Nakon  godinu   dana   je 

U tom periodu je objavila i nekoliko znanstvenih 
 radova u suradnji sa profesorima Tehnološkog 
fakulteta - Tekstilnog smjera.  
1992. godine vraća se u Dugu Resu i narednih 5 
godina ponovo radi u Pamučnoj Industriji Duga Resa 
na različitim poslovima u „Doradi“.  

1997. sa porodicom emigrira u SAD u zapadni dio 
Michigana u grad Grand Rapids.  
To je drugi po veličini grad u zapadnom Michiganu 
poznat nekada po industriji namještaja i pratećoj 
automobilskoj industriji. 
Naravno, Jasminka je željela posao u struci, ali u tom 
djelu, a i inače u SAD-u nema mnogo tekstilne 
industrije te je nastojala dobiti posao gdje je bila u 
mogućnosti upotrijebiti  znanje kemije.  

Dobila je posao u industriji korozivne zaštite što je 
oblik završne obrade, ali ne  tekstila već metala. 
Promijenila je par poslova da bi pred šest godina 
dobila posao u Havilandu, gdje sam i danas.  
To je tvrtka koja prodaje kemikalije za industriju 
korozivne zaštite i druge kemikalije. Naravno 
proizvodi i različite kemijske smjese i  različite 
proizvode za velike američke kemijske kompanije.  
Jasminka osobno radi u laboratoriju. Njen posao bi se 
najadekvatnije opisao kao posao analitičkog kemičara. 

Kako je Jasminka sama rekla na 2. skupštini AMCA 
TTF-a „Voditelj sam laboratorija. Radim različite 
analize, uglavnom instrumentalne, te druge poslove 
analize otpadnih voda nekog tehnološkog procesa 
vezano za korozivnu zaštitu itd.“ 
I danas živi u Grand Rapidsu sa obitelji koju čine 
suprug i dva sina. Sinovi su na studenti na fakultetu i 
pred diplomom. Mlađi sin upravo piše diplomski rad o 
Miroslavu Krleži.  
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Uspješni članovi AMCA TTF – Pavao Dropulić 

Pavao Dropulić je rodom iz Podprologa, Vrgorac 
Dalmacija. Sretno je oženjen sa suprugom Ljiljanom. 
Otac je dvaju sinova – 15-godišnjeg Ivana i 13-
godišnjeg Marka.  
Živi i radi na Novom Zelandu od sredine 1993. godine 
i kaže trenutno, jer ima ozbiljne namjere uskoro se 
vratiti s obitelji nazad u Hrvatsku. 
1990. godine je apsolvirao na Tekstilno-tehnološkom 
fakultetu, a diplomirao je 1997.godine na tekstilno-
mehaničkom smjeru fakultetskog studija stekavši 
zvanje dipl. inž. tekstilne tehnologije. 

Stoga je bio u kontaktu sa tvrtkom ”Reno fashion” iz 
Aucklanda koja mu je obećala pomoći kod izrade 
pletiva na kojima je izvršio potrebna mjerenja. Shodno 
tome nakon izvjesnog vremena dobio je poziv na 
razgovor za posao. Znanje koje je stekao i pokazao 
omogućilo mu je zaposlenje. Radio je kontrolu 
kvalitete čarapa, te optimirao iskorištenje strojeva za 
pletenje. Tvornica je imala oko 30 strojeva različite 
finoće što sportskih, što običnih čarapa.  
Na tom poslu je ostao 4 godine. Nažalost, tekstil je 
zapao u krizu svugdje u svijetu, tako i na Novom 
Zelandu, te je završio na tri radna dana na tjedan. 
Budući da si takvu situaciju nije mogao priuštiti zbog 
obitelji, odlučio je 1999. godine kupiti tvrtku za 
čišćenje, koja nosi naziv: 
‘P+L DROPULICH T/A VIP HOME SERVICES’.

Za sebe kaže: 
„Kao što se vidi, nisam bio “dobar” student koji prvo 
diplomira, pa se onda oženi, a tek onda djeca dolaze 
na red. Kod mene je sve to “išlo” zajedno u paketu, ali 
sam na kraju ipak uspio i stekao diplomu diplomira-
nog inženjera.“ 
Na Novi Zeland je došao sredinom 1993. 
Kaže da su prvi počeci bili zaista teški. Prvi mu je 
posao berač voća na jednoj farmi u Aucklandu. Taj je 
posao radio 6 mjeseci i u nemogućim uvjetima. Kako 
sam kaže: „Kiša je lila kao iz kabla 3 mjeseca tako da 
sam svaki dan bio mokar ko pivac“.  
No ni to nije dugo trajalo jer su ga “unaprijedili” pa je  
prešao raditi u trgovinu voćem. U navedenoj trgovina 
slagao je voće na police i pomalo učio jezik. 
Prije odlaska na Novi Zeland dobio diplomski rad na 
temu “Izrada i oblikovanje gornjih odjevnih predmeta 
na ravnopletaćim strojevima” kod mentora prof. dr. sc. 
Miroslava Srdjaka. 

Pavao Dropulić kaže: 
„Mogu reći da nisam požalio. Zadovoljan sam, imam 
četvero ljudi koji rade za mene, uz mene i moju 
suprugu. Uspješno vodimo ovu tvrtku i dan danas.“ 

Izlet u Petehovec  

Nakon prvog izuzetno lijepog 
i zanimljivog zajedničkog 
izleta s članovima sestrinske 
udruge AMACIZ-a 19. ožuj-
ka  2006.  bio  je  organiziran 

i drugi izlet – Izlet u selo Petehovec. Naša se 
predsjednica pridružila planinarima AMACIZ-a. 



 


